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127Конструкция. there is (there are)

THE STRUCTURE THERE IS (THERE ARE) / КОНСТРУКЦИЯ THERE IS (THERE ARE)

 Exercise    1    Read the rule and fill in the gaps in RESUME.

В русском языке нет прямого эквивалента этого оборота. Однако существует 
общее понятие: предложения с оборотом there is / there are указывают на на-
личие или отсутствие  какого-либо лица или предмета в определенном месте.

Оборот можно условно перевести на русский словами „(там) есть“, „имеется“, 
„находится“ или „существует“: 

There are no such dresses in our department. − В нашем отделе не имеются такие 
платья.
There is a bottle of lemonade in the fridge. − В холодильнике есть бутылка ли-
монада.
Еще одной особенностью предложений с оборотом there is / there are являет-

ся то, что они, как правило, переводятся с конца, то есть сначала мы сообщаем 
МЕСТО, где это находится, а затем ЧТО там находится: 

There are two rooms in the flat. − В квартире две комнаты.

Утвердительное предложение   
There to be somebody/-thing somewhere

PRESENT

There is a vase on the table.

На столе ваза.

There are two new schools in our district.

В нашем районе две новые школы.

PAST

There was a vase on the table.

На столе была ваза.

There were two new schools in our district.

В нашем районе было две новые школы.

FUTURE

There will be a vase on the table.

На столе будет ваза.

There will be two new schools in our district.

В нашем районе будут две новые школы.

Отрицательное предложение   
There to be + no/not somebody/-thing somewhere

PRESENT

There is no __ vase on the table.

На столе нет вазы.

There are not any new schools in our district.

В нашем районе нет никаких новых школ.

PAST

There was no __ vase on the table.

На столе не было вазы.

There were not two new schools in our district.

В нашем районе не было двух новых школ.

FUTURE

There will not (won�t) be a vase on the table.

На столе не будет вазы.

There will not (won�t) be two new schools in our district.

В нашем районе не будет двух новых школ.
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Really? Send me the link.

There is something. I googled it yesterday.

Is there life without Facebook and 
the Internet?

RESUME

Вопросительное предложение  
to be there somebody /-thing somewhere

PRESENT

Is there a vase on the table?

На столе есть ваза?

Are there two new schools in our district?

В нашем районе есть две новые школы?

PAST

Was there a vase on the table?

На столе была ваза?

Were there two new schools in our district?

В нашем районе были две новые школы?

will there be somebody /-thing somewhere

FUTURE

Will there be a vase on the table?

На столе будет ваза?

Will there be two new schools in our district?

В нашем районе будут две новые школы?

Оборот   /  не имеет прямого  в русском языке. 
Оборот  употребляется с  или предметами в единственном 

числе, there are − с лицами и предметами во  .
Эта конструкция может употребляться во всех временах. Меняется только форма гла-

гола  . 
Предложения с оборотом  /  переводятся   .
Сначала называется  , а затем то, что в этом месте  .

Времена. английского. глагола



129

There is a table and four chairs in the kitchen.
There are four chairs and a table in the kitchen.

 Exercise . ..2    Fill in the gaps with is or are. Read and translate the sentences.

1.  There … a book on my table. 2. There … many copybooks on the shelf. 3. There … no 
vacant room in this hotel. 4. There … no carpets in my house. 5. … there a pen in your 
case? 6. … there any banknotes in your wallet? 7. There … nine floors in this building. 
8. … there many five-star hotels in Sochi? 9. There … no houses in our district. 10. … there 
lifts in that trading centre? 11. There … a sofa and three armchairs in the living room. 
12. … there two bedside tables and a bed in the bedroom? 13. There … no bus stop on the 
street. 14. There … many museums in Moscow. 15. There … no need to wait. 16. There 
… a bus and eight cars in the parking place. 17. … there any victims in the road crash? 
18. There … no way out.

 Exercise . ..3    Change the verbs in the sentences into the past tense.

1. There is a mirror above the dressing table. 2. There are many cars in the parking 
place. 3. There are too many people in the metro. 4. There is no need to help him. 
5. There are no documents on your shelf. 6. Is there a reason to change the flat? 7. Are 
there any plans for this weekend? 8. There is no money on my account. 9. There is a good 
way out of this situation. 10. Are there any fresh ideas in your mind? 11. There is no hope 
in their eyes. 12. There are just few real friends around you. 13. Is there a supermarket 
in your district? 14. There are few trainers in the gym. 15. Is there a skilled specialist for 
this position? 16. There is no turning back.

 Exercise . ..4    Fill the gaps with was or were.

1. There … no good working conditions at that factory. 2. … there a new contract after 
your meeting? 3. There … good teachers at this university. 4. … there anyone who liked it? 
5. There … no clean dishes after the birthday party. 6. … there a salute in the midnight? 
7. There … many questions after his speech. 8. There … not any food in my fridge. 
9. … there any children in the kindergarten after 6 p.m.? 10. There … no informative 
articles in the latest newspaper. 11. There … no buses from the station late at night. 
12. … there new information from your friends? 13. There … a bad internet connection due 
to some technical problems. 14. … there many visitors at the exhibition today? 15. There 
… somebody in the dark basement. 16. There … no need to buy tickets on the Internet. 

 Exercise . ..5    Translate the sentences.

1. Два года назад в этом районе было много старых домов. 2. В моем кошельке нет 
денег. 3. В прошлые выходные дни в этом магазине был хороший выбор товара. 
4. В колодце была вода? 5. Не было необходимости звонить твоему другу из Испании. 
6. Вчера билетов на самолет в кассе не было. 7. В школе занятия были на прошлой 
неделе? 8. Раньше в центре города не было магазинов. Там были только частные дома. 
9. На свадьбе было много гостей? 10. В этой газете не было информативных статей. 
11. В твоем городе были интересные мероприятия на прошлой неделе? 12. На на-
шем шоссе в этом месяце серьезных происшествий не было. 13. На улице было мно-
го людей. 14. В этом не было сомнения. 15. В вашем компьютере не было вирусов. 
16. В вашей компании были хорошие вакансии?

Конструкция. there is (there are)
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 Exercise . ..6    Change the verbs in the sentences into the Future Tense.

1. There is a new comedy on in the cinema. 2. There are many mistakes in the dictation. 
3. There is no armchair in the living room. 4. There are no students in the lecture hall. 
5. Is there any salt in the salt cellar? 6. Are there any comfortable apartments in this house? 
7. There are no free tickets for the concert. 8. Is there a garage in the basement? 9. There 
are no calls to this phone number. 10. There are always many questions at the meeting. 
11. There is a European menu in our restaurant. 12. Is there anybody in the corridor? 
13. There is nobody in the car. 14. How many rooms are there in your new flat? 15. There 
are eleven carriages in the train. 16. There is no place to go in this town. 17. How much 
food is there in the fridge? 18. How many floors are there in that building?

in the room, in the flat, in the corner

at the conference, at the exhibition

 Exercise . ..7    Translate the sentences.

1. В новом районе будет десять новых многоэтажек. 2. После твоего доклада вопросов 
не будет. 3. Над этой рекой будет новый мост? 4. На этом ТВ канале не будет старых 
программ. 5. На этом заводе будет новое оборудование? 6. В нашем ресторане будет 
много посетителей. 7. На соревновании будет много спортсменов? 8. Утром на рынке 
много людей. 9. На экзамене будет двадцать билетов. 10. В этой газете не будет статей 
о политике. 11. В этом супермаркете будет восемь отделов. 12. На этом мероприятии 
будут гости из других городов? 13. На следующей неделе в расписании не будет изме-
нений. 14. В этом здании будет просторный холл. 15. В этом поезде будет двенадцать 
вагонов. 16. Сколько уроков будет сегодня? 17. Сколько упражнений будет в тесте?

 Exercise . ..8    Translate the sentences.

1. В нашем классе много учеников. 2. На столе ручек нет. 3. На встрече было много 
гостей? 4. Телевизор в углу комнаты. 5. В квартире три комнаты? 6. В этом зале будет 
два дивана и стол. 7. Раньше здесь не было компьютера. 8. Не было необходимости по-
купать эту машину. 9. В этом месяце писем не будет. 10. В гостиной будет камин и два 
кресла перед ним. 11. На выставке было мало посетителей. 12. В очереди много людей? 
13. На конференции будут врачи со всех регионов нашей страны. 14. На конкурсе были 
молодые певцы из разных стран? 15. На завтрак будут бутерброды, молоко, кофе и чай. 
16. В моей квартире большой холл, четыре комнаты, туалет и два балкона. 17. В детских 
книгах нет рассказов современных писателей. Там только рассказы наших классиков. 
18. Пять лет назад в нашем районе не было детского сада и школы. 

 

 

Времена. английского. глагола
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